
Regionrådet for Hadeland – Interkommunalt politisk råd

Representantskapsmøte
Hadeland nært og naturlig IPR

20. september
Lunner rådhus



Regionrådet for Hadeland – Interkommunalt politisk råd

Orienteringer
• Avslutning av 3- årig Bærekraftsprosjekt v / Dagfinn Edvardsen, Hadelandshagen
• Status fra fylkeskommunene

• Tom Staahle fra Akershus fylkeskommune
• Wenche Haug Almestrand fra Innlandet fylkeskommune

• Arealregnskap av Inger Stensgaard Sørensen 

• Fra Hadeland IPR
• Generell status fra Hadeland 
• Status fra programmet Hadeland nært og naturlig
• Status evaluering Hadeland nært og naturlig IPR

• Status fra kommunene
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Bærekraftprosjekt
v/ Dagfinn Edvardsen, Hadelandshagen
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Informasjon fra fylkeskommunene
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Innlandet fylkeskommune
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Akershus fylkeskommune
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Status fra Hadeland IPR
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Diverse saker som skjer i Hadeland IPR
• Fleksibelt og desentralisert sykepleiestudie på Høyskolen i Innlandet har 

startet opp nå i august
• Hadeland: 14 studenter 

• Gran : 6 studenter, Lunner : 6 studenter, Jevnaker : 2 studenter. 
• Samferdsel – Ruter og Innlandstrafikk ga kort informasjon til 

arbeidsutvalget i august. 
• Kort oppsummert så samarbeider de godt og ønsker så raskt som mulig en 

avklaring på fremtidig fylkestilhørighet for Gran. 
• Møte med Direktør i Innovasjon Norge Oslo / Viken sammen med 

Hadelandshagen for å informere om Hadeland og næringslivet her
• Planlegger besøk av næringsavdelingen i Akershus fylke slik at de som 

jobber administrativt kan bli bedre kjent med Hadeland
• Ung Restaurant ved Hadeland videregående skole rundt arbeid med 

rekruttering til linjen mat og restaurantfag. Finale i oktober. 
• Koordinatorsamling på Hadeland 5-6 november. Invitert ca 20 daglig 

ledere i IPR rundt oss til en samling med informasjonsutveksling og fokus 
på IPR som et organisasjonsledd. 
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Programmet Hadeland nært og naturlig

• Planlegger gjennomgang av status for programmet i oktober når alle 
formannskapene er samle. 

• Ønsker bare å vise kort noe av materialet som er laget
• Film-material til bruk i markedsføring av Hadeland – viderefører budskapet vi 

hadde i 2023 «Du kan fortsatt…»
• Film med badeparken 
• Film med urbant hus i et flott naturområde
• Annonser som støtter oppunder budskapet

• Informasjonsfilm for Hadeland videregående skole – laget i samarbeid med 
skolen med midler fra Sparebankstiftelsene
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Sykkelprosjektet med Visit Østnorge og 
reiselivsbedrifter
• Gjennomført test-turer av signatur-ruten på tre dager med to overnattinger. 

• 3 norske «par» som vant konkurransen i vår
• En egen tur med utenlandske turoperatører nå den 6/9 (kun en overnatting)

– De tre testturene har gitt oss verdifulle innsikter om vanskelighetsgrad, attraktivitet, vertskap m.m., sier 
Reneé Dekker i Visit Øst-Norge.

Alle var enige om én ting: landskapet på Hadeland er nydelig, og møte med menneskene underveis gjorde 
turen uforglemmelig   
Les noen av høydepunktene fra testpersonene her:

«Svea badeplass og idylliske Granavollen. Sykkelruta føltes som et lite stykke Norge.» – Marit & Elin

«Møtet med Per Martinsen på Hemlaga på Næs.» – Maria & Thea

«Kistefos, hvor perfekt kulturopplevelse kombineres med natur i hele området.» – David & Simon



Regionrådet for Hadeland – Interkommunalt politisk råd



Regionrådet for Hadeland – Interkommunalt politisk råd



Regionrådet for Hadeland – Interkommunalt politisk råd



Regionrådet for Hadeland – Interkommunalt politisk råd

Bilder / IG story fra tur med 
de utenlandske 
turoperatørene:

https://www.instagram.com
/p/DADk859CXu3/?img_ind
ex=5

https://www.instagram.com/p/DADk859CXu3/?img_index=5
https://www.instagram.com/p/DADk859CXu3/?img_index=5
https://www.instagram.com/p/DADk859CXu3/?img_index=5
https://www.instagram.com/p/DADk859CXu3/?img_index=5
https://www.instagram.com/p/DADk859CXu3/?img_index=5
https://www.instagram.com/p/DADk859CXu3/?img_index=5
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Videre sykkelprosjekt
• Vi har sendt inn søknad om hovedprosjekt til Akershus fylkeskommune. 

Prosjekteier står som Visit Østnorge og vi er bidragsyter. 
• Søknadsordningen vi søker på er: «Tilskudd til næringsutvikling og 

innovasjon i Akershus»
• Mål i prosjektet:

• Et velfungerende nettverk av aktører innen vertskap og besøksnæring på Hadeland, og som 
er tilknyttet Hadelandsruta/ Sykkelturisme.

• Et velfungerende nettverk av aktører utenfor Hadeland, innen sykkelturisme – segmentet. 
(F.eks Mjøstråkk, Tour de Dovre, Unionsleden, Mjølkevegen)

• Nettverket skal være godt koblet opp til andre stedsutviklings-, nærings- og bærekrafts-
initativ på Hadeland.

• Nettverket «Hadelandsruta» skal gi alle bedriftene som deltar økt verdi og vekstambisjoner, 
gjennom økt kompetanse og samarbeid.

• Flere arbeidsplasser og servicetilbud skapes i reiselivsnæringen på Hadeland
• Hadeland skal ha opparbeidet seg en god posisjon som et attraktivt sykkelområde i Norge

• Men, denne ordningen dekker ikke fysiske kostnader, bygging av profilering, markedsføring etc. 
Midler til dette må vi finne andre steder…
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Kulturnæringsklynge

• Forprosjektet skal være ferdig nå i november. 
• Gjennomfører nå evaluering og skal skrive sluttrapport
• Potetfestivalen var siste festival som benyttet seg av avfalls-systemet 

og «ren festival» animasjonen

• Det er laget rapport med resultatene fra den digitale kampanjen, men 
vi mangler tall fra HRA på kvaliteten på avfallet fra de siste festivalene 
(ikke fra potetfestivalen da den hadde HRA som leverandør)
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Forprosjekt Lokalmat?
• Ønsker å søke om forprosjekt Lokalmat hos Akershus fylkeskommune under støtteordningen: 

«Tilskudd til KulturArvOpplevelser (KAO) i Akershus». Frist er 1/10-24

• Etter dialog med Landbrukskontoret og Hadelandshagen har vi sett ut disse områdene vi bør 
utforske videre:
• Utvikle et nettverk for produsenter for inspirasjon, videreutvikling, samarbeid etc
• Rekruttere flere produsenter 
• Hvordan sikre at lokalmatleverandørene klarer å levere så stabilt og forutsigbart som mulig
• Utfordring med for få kokker – bla fokus på linjen mat- og restaurantfag på HVS 
• Felles tiltak for salg / synlighet 

• Hvordan rent praktisk få til at man som liten produsent på Hadeland kan ha sine produkter på messer 
/ festivaler og andre relevante steder (samarbeid om en merkevareoverbygning / praktisk håndtering 
av dette / deling av ressurser)

• Utarbeidelse av en festivalmeny basert på lokalmat sammen med kulturkraft (eller ha en 
salgsbod med lokalmat fra Hadeland)

• Mat fra Hadeland – en merkevare som allerede eksisterer, kan denne brukes videre? 
• Hvilken identitet skal lokalmat fra Hadeland ha? Hvilke historier finnes? Hvilke produkter skal vi 

spesialisere oss på? «Blåse liv» i merkevaren på nettsider, some og i andre kanaler og se på hvordan 
dette kan holdes aktuelt. (i samarbeid med andre?)

• Innkjøp til kommuner, kantiner etc – hvordan øke graden av lokalmat her?
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Finansiering og organisering av 
programmet Hadeland nært og naturlig
• Det arbeides med finansiering og organisering av programmet 

Hadeland nært og naturlig for 2025 og videre i arbeidsutvalget frem til 
oktober-møtet. 

• Vi arbeider med:
• Prosjektsøknader til Akershus fylkeskommune
• Tilskuddsmidler fra Innlandet fylkeskommune (tidl partnerskapsmidler)
• Sparebankstiftelsen 1 Gran
• Sparebankstiftelsen 1 Jevnaker Lunner Nittedal
• Dialog med næringslivet
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https://vimeo.com/1010896021/9bab217fcd?share=copy 

En liten før-premiere!

https://vimeo.com/1010896021/9bab217fcd?share=copy
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Evaluering av Hadeland IPR – 
hittil i 2024



Regionrådet for Hadeland – Interkommunalt politisk råd

• https://img1.custompublish.com/getfile.php/5316362.3041.7b7a77utqwkttk/20240607_arbeid%2Bhittil%2Bmed%2B
samarbeid%2Bp%C3%A5%2BHadeland.pdf?return=regionhadeland.no 

https://img1.custompublish.com/getfile.php/5316362.3041.7b7a77utqwkttk/20240607_arbeid%2Bhittil%2Bmed%2Bsamarbeid%2Bp%C3%A5%2BHadeland.pdf?return=regionhadeland.no
https://img1.custompublish.com/getfile.php/5316362.3041.7b7a77utqwkttk/20240607_arbeid%2Bhittil%2Bmed%2Bsamarbeid%2Bp%C3%A5%2BHadeland.pdf?return=regionhadeland.no
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Tema på 
Hadelands-

tinget
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Evaluering: Spørreundersøkelse (5 svar)

• Har du noen kommentarer til den praktiske gjennomføringen av samarbeidet i Hadeland IPR (innkalling, 
gjennomføring av møter, protokoll etc)?

• Positive kommentarer: «Godt drevet», «Dette fungerer godt»
• En liten sidekommentar: «Mer tid enn andre IPR?»

• Har du noen kommentarer til innholdet / selve samarbeidet i Hadeland IPR  hittil i 2024 (type saker, referatsaker, 
tema/innlegg som er tatt opp, diskusjon, vedtak)?

• «Fornøyd»

• «Greit å holde seg til samarbeidsavtalen, samarbeidspunktene må ikke bli for mange så det blir for mye å gape 
over. Men, vi må heller ikke låses oss slik at dersom det dukker opp ting på vegen som er viktig i forhold til et IPR 
samarbeid, at vi ikke kan ta det opp / sette det på sakslista.»

• «Til tross for at vi bruker alt for mye tid på prosess og "indre medisinske" saker, så synes jeg vi har hatt mange 
viktige saker og temaer for regionen oppe til behandling. 

Kanskje bør vi i enda større grad få løftet temaer som er av viktighet for regional utvikling, sikre god diskusjon 
rundt disse - viktig at det blir fokus framover.

Kanskje ha en "åpen post", eller "saker/temaer til neste møte" på slutten av hvert IPR-møte slik at rep. skapet 
kan få komme med innspill til hva som skal tas opp i møtene som kommer.»
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Evaluering: Spørreundersøkelse (5 svar)

• Har du andre kommentarer rundt Hadeland IPR hittil i 2024?
• «Se på samarbeidsmodellen i Ringerike IPR. Dette er et veldrevet og effektivt 

IPR, med et stort nettverk/klynger med fagpersoner rundt, noe som vil gjøre et 
arbeid i IPR sammenheng mye enklere for administrasjonen.»

• «Fint om vi kan få til ulike grupper i IPR’et, med fagfolk fra administrasjon. Dette 
for samarbeid utvikling, og dialog. Utvikling av fagmiljø og samarbeid på tvers av 
kommunegrenser.»
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Innspill til evaluering fra administrasjonen
- Ting som har fungert godt
• AU har fungert som et organ som har tatt en del av de sakene som vi ikke har rukket i 

representantskapet (bioreg, diskusjoner om samarbeidsavatalen, besøk av næringslivet, 
diskusjon om samarbeid innad innen kommunikasjon etc)

• Fredag som møtedag
• Samarbeidsavtalen har blitt litt bredere gjennom året. Kunstig smal ved oppstart spesielt ift 

samferdsel
• Godt samarbeid med naboregioner. Opplever det som positivt for Hadeland at naboregioner 

blir mer obs på vår region og at vi kan være aktuell samarbeidspartner på områder som 
gavner flere regioner. 

• Konkrete tiltak som har blitt gjennomført er regional samferdselskonferanse, togtur og fellesmøter 
med SNR og GRIP. 

• Gjøres også mye arbeid direkte mot daglige ledere i andre IPR. Koordinator-nettverk. 
• En god støtte i hverdagen og opplever økt fokus om Hadeland.

• Kontaktpunkt / koordinerende ledd – får mange henvendelser som vi «dytter» videre i riktig 
retning. Mange som ikke vet hvem de skal henvende seg til når det gjelder regionale og 
kommunale spørsmål innen samfunnsutvikling (eks HVS, næringsliv etc)

• Hadelandstinget fungerte godt ift kompetanse som tema – en viktig sak som berøre alle kommuner og 
begge fylkeskommunene. 
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• For langt navn
• Vanskelig for mange å forstå hva et IPR gjør – kontinuerlig forankringsarbeid
• 7. juni med Repskap, Hadelandsting og sosialt på kvelden ble veldig hektisk
• Bør ha enda tydeligere årshjul med faglige temaer for møtene
• Post med status fra den enkelte kommune har ikke fått så mye plass
• Mye internt fokus på organisering også dette året (men det var planlagt). Bør arbeide mer med faktisk 

utviklingsarbeid og politiske saker i 2025
• Programmet Hadeland nært og naturlig har vært utfordrende i 2024. 

• Vi har fått gjort mye, men vi bruker flere ressurser på det samme som tidligere. Vi har fått gode 
leveranser av ekstern part, men savner en prosjektleder som holder tak i ting. For høy 
arbeidsmengde på 1,2 årsverk inkludert IPR arbeid. 

• Fylkeskommunens rolle inn i møtene – hvordan finne en form som er relevant for deltakerne i møtet?
• Merker at vi er bedre kjent med Innlandet enn Akershus – jobber med saken, men det tar tid. 
• Lite ressurser i forhold til opplevd ambisjonsnivå og bredden av oppgavene (både personell og økonomi)
• Ifølge samarbeidsavtalen skal vi invitere Statsforvalter til møtene. Dette har ikke fungert i 2024 . Møtene 

i 2024 ville kanskje heller ikke vært relevante møter for dem pga mye intern-fokus.
• Hvilken form bør formannskapsmøtene ha? I dag ikke et beslutningsorgan.

Innspill til evaluering fra administrasjonen
- Ting som kan forbedres
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Flere innspill til evalueringen?

Sak om evaluering kommer på representantskapsmøtet i oktober. 
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Status fra kommunene
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